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Uw kenmerk -

Geachte heer, mevrouw, 

Stichting Groninger Forum (GF) en Stichting Liga '68 hebben de 
jaarrekeningen en jaarverslag over 2012 aangeleverd. Voor het Groninger 
Forum is afgesproken dat uw raad wordt geinformeerd over de resultaten van 
het afgelopen jaar en de fmanciele stand van zalcen, zoals die uit de 
jaarstukken blijkt. Daarnaast wordt op dit moment door de interim directeur 
Forum gewerkt aan een advies over zowel de toekomstige invulling van het 
Forum als de weg waarlangs deze invulling de komende 3 jaar moet worden 
gerealiseerd. Dit natuuriijk inclusief de financiele consequenties. Aan het eind 
van deze brief schetsen wij u hoe u hierbij betrokken wordt. 

Wij geven in deze brief een samenvatting van de informatie uit aangeleverde 
stuldcen. Het jaarverslag van de Stichting is als bijlage toegevoegd. 
Voor een goed beeld van de resultaten over 2012 dienen de resultaten van 
Liga '68 en Forum in samenhang te worden bekeken. Gezamenlijk vormen zij 
het totaalplaatje van activiteiten en resultaten van 'het Groninger Forum'. Per 
1 januari 2013 zijn de twee stichtingen officieel gefiiseerd. 

Resultaat Stichting Liga '68 over 2012. 

De stichting heeft mede de directie gevoerd over Forumlmages. Hoofdtaak 
voor de stichting lag, naast de dagelijkse leiding, in de programmering, 
educatie en publiciteit. Het jaar 2012 is een jaar waarin de negatieve tendens 
van 2011 is gekeerd. Het aantal filmbezoekers is gestegen ten opzichte van 
2011. De stichting realiseert een bedrijfsresultaat van €13.474. 
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Resultaat Groninger Forum over 2012. 

Forum heeft in haar programmering 2012 de volgende resultaten geboekt: 

activiteiten 
Film regulier 
Film specials 
Non-film/zaal 2 

Buiten kassa forum images 
Verhuur en representatie 

Totaal Forum/forumimages 

Overige cijfers 
Infocentrum Grote Markt 
nieuwsbriefabormees 
Volgers social media 
Website visits 
Website (imieke bezoekers) 
Website (page views) 

Aantal bezoekers 
78.814 
17.532 

8059 
104.396 
11.545 
9048 

20.593 

124.989 

100.000 
5872 
7751 

363.526 
183.708 

1.273.164 

Financien. 
De jaarrekening 2012 sluit met een positief resultaat van € 45.000. Het 
verbeterde resultaat wordt voomamelijk door het filmbezoek veroorzaakt. 
Horeca en de overige activiteiten zijn nog niet kostendekkend. Het resultaat 
wordt incidenteel negatief beinvloed doordat in 2012, conform aanwijzing 
van de accountant, een voorziening van €300.000 moest worden opgenomen 
voor de verwachte kosten van de opening in 2017. In het eerder in 2012 door 
uw raad vastgestelde programma van eisen voor het Forum is expliciet 
opgenomen dat deze kosten ten laste van het Forum komen. 
Het eigen vermogen van Groninger Forum bedraagt ultimo 2012 €804.459. 
Voor alle drie jaarrekeningen is een goedkeurende accountantsverklaring 
afgegeven. 

Organisatie. 
Conform opdracht in het in 2012 vastgestelde programma van eisen moeten 
de partijen die het Forum gaan vormen 1 organisatorische eenheid vormen. In 
2012 is de raad van toezicht van het Forum aangevuld met leden uit elk van 
de 'founding fathers'. Er is in 2012 door partijen overleg gevoerd over het 
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tijdpad en de condities waaronder de nieuwe organisatie kan worden 
opgericht. Eind 2012 is de Stichting Liga '68 als eerste gefuseerd met 
Stichting Groninger Forum. Het spoorboekje voor het vervolgtraject is nog 
niet gereed omdat het een tijdrovende kwestie blijkt om met partijen de 
nieuwe organisatie vorm te geven. De beoogde partners blijken slechts 
moeizaam tot concrete afspraken te komen met de Forumorganisatie c.q. in de 
raad van toezicht Forum. Het belang van de eigen organisatie blijkt, zeker in 
tijden van financiele krimp, slecht samen te gaan met het gezamenlijk 
opbouwen van een nieuwe Forumorganisatie. Dit zal ook vanuit ons college 
nog een duidelijke sturende rol vergen. In 2012 hebben wij helder gemaakt 
dat wij (en uw reiad) voomemens zijn de subsidies van de betrokken partners, 
voor zover zij deel gaan uitmaken van de nieuwe Forumorganisatie per 1 
januari 2015 naar Stichting Groninger Forum te verleggen, om daarmee 
daadwerkelijke samenwerking en integrale sturing en programmering te 
bevorderen. 

Conclusies 
Het Forum heeft financieel een beter jaar gedraaid dan 2011. De 
bezoekersaantallen namen toe. De overzichten laten zien dat Forum in 2012 
gewerkt heeft aan nieuwe programmering in zaal 2 en aan programma's met 
partners. De cijfers vertonen de stijgende lijn zoals wij die vorig jaar bij de 
vaststelling 2011 aan de directie van Forum hebben gevraagd. De capaciteit 
van het gebouw kent echter zijn beperking wat betreft de verdiencapaciteit. 
Dat is ook in 2011 bij de rapportage vermeld. De kosten 2012 zijn in lijn met 
de voor 2012 opgestelde begroting. Wel is de grens van de mogelijkheden in 
het gebouw op Hereplein bereikt, qua exploitatie en verdiermiogelijkheden 

Wij concluderen tevens dat de Forumorganisatie wel in lijn met onze 
opdracht heeft gewerkt, maar dat de resultaten vooral op het organisatorische 
vlak (de bestuurlijke constructie) en op gebied van toekomstige 
programmering en het daaraan gekoppelde draagvlak tot onvoldoende 
zichtbaar resultaat hebben geleid. Dit heeft inmiddels tot organisatorische 
aanpassingen in de directie van het Forum geleid. De interim directeur heeft 
inmiddels van ons de opdracht gekregen om een advies op hoofdiijnen te 
ontwerpen over de toekomstige invulling van het Forum en de activiteiten in 
Forumverband tot de opening. Dit advies zal hij presenteren aan ons College 
op 25 juni. 
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Watmeer wij dit advies ovememen zal een en ander op 3 juli aan de pers en 
belangstellende leden van uw raad worden gepresenteerd. In September zal 
uw raad zich er formeel over buigen en input kunnen leveren. Gedurende de 
zomermaanden zullen er ook ideeen uit de stad worden opgehaald door 
middel van onder andere de website watwiljijmethetforum.nl Aan het einde 
van dit traject zullen alle ideeen worden uitgewerkt in een Countourennota. 
Deze zal ter goedkeuring aan uw raad worden voorgelegd in november, 
gelijktijdig met de Grex. 

Met vriendelijke groet, 
burgemeester en wethouders van Groningen, 

de burgemeester, 
dr. J.P. (Peter) Rehwinkel 

M'^/cU^Awi t-\^. 

de secretaris, 
drs. M.A. (Maarten) Ruys 

http://watwiljijmethetforum.nl
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College van Burgemeester en 

Wethouders van de gemeente Groningen 

Postbus 268 

9700 AG GRONINGEN 

DATUM 3 april 2013 
ONDERWERP Jaarverslag GroningerForum 2012 
REFe^NTliE FIN ld -13 ;8Q-AM/s 

Geacht College, 

Graag presenteren wi j u i i ierb i j het jaarverslag 2012 y 

bi t j aa ive rs l ^ geeft een goedei kijk In deverde^^^^ 

Groninger Fprum.de voortgang van de bouw en de programm 

lyiochtu nog yragen hebben, dan kunt u 2ich richten t o t ondergetetcende-eereikbgar via de mail: 

a:meulemian@gronliigelrfbrufTi.nl. 

Met vriendelijke groet^ 

Annelies Meulemah, 
Zakelijk lelder 

Postt)us78p 
9700 AT Groninge 
Oude.Boteringestraat :18. 
9712 GH Groningen 

4^1(0)50 36836 55 

lrifo@grbntnigeirfpriiirn.nl 
wwvv.grbnlngef1brum.nl 

KvK Grotiing.ei! 01123587^ 

mailto:meulemian@gronliigelrfbrufTi.nl
mailto:lrifo@grbntnigeirfpriiirn.nl
http://wwvv.grbnlngef1brum.nl


Pbstbus/Ii>0 Box 41114 
9701 CC Groningen 
Herep.lein ?3,, 
9 7 1 1 ; G D Gro.-!irige.ti 

The Netherlands 

4-31 ((^50 313 68 97 

info@forumimages.nl 
wWw.forurnimages.nl 

Groningse Filni 
Onderneming (G.F.O.bv) 

02033337 
btw.vai.lvarif 
0041^460.6.01 lEUBOPA CINEMAS 

mailto:info@forumimages.nl
http://wWw.forurnimages.nl
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yppRvvpoRD 
Geen woord is in 2012 meer van toepassing op het Groninger Forum dan "omsiag'. 
Door het goede resultaat van de aanbestedingsprocedure is het nu zeker dat het 
Groninger Forum er komt. Na de evaluatie van de aanbiedingen en het verstrijken van 
de bezwaarperiode, is de aannemer in September begonnen met de bouwvoorberei-
dingen. Het graven van de eerste dtepwand hebben we uitgebreid met elkaar gevierd. 
Maar dat is niet de enige reden tot juichen. we mogen ook stijgende bezoekersaantal
len noteren en hebben het jaar financieel beter afgesloten dan is begroot, 

Het was ook een jaar van omslagen in de organisatie. De gemeenteraad heeft bepaald 
wat de definitieve contouren van de uiteindelijke Forumorganisatie zijn en de datum, 1 
januari 2015, waarop deze moet staan. Een eerste belangrijke stap in die richting is al 
gezet: Stichting Liga 68 is met ingang van 2013 opgegaan in het Forum. Ook met de 
andere partners worden nu snel vorderingen gemaakt. De vaak al hechte samenwer-
kingen op de werl<vloer, worden nu ook organisatorisch onderbouwd en geborgd. 

Detienoeming van een volledige Raad van Toezicht met door ê^̂  
fathers' (Forumpartrieris^ een voorgedragen kandidaat en Hans Alders als voorzitter̂  is 
een andere belangrijke p^anisatprische pntvviklwling. Vterder zijn we verheugd dsit de 
directie is uitgebreid met thorn V^heul als intendartti Hij gaat zich \«M bezighouden 
met de prpgrsmrnering en het yerbreden van het dra^̂ ^ 
algemeen directeur eindveiantwdordelijk. Hiih portefeuilieverdelingi is veixlerop in dit 
verslag nader gepreciseerd. 

In het kader van de phtwikkelihgen richting 2015 heeft de gemeente een programma 
van eisen opgesteld. dat dient als een handvat voor onze meerjarenplannen. Dit pro-
grarrinria rhet de statijs 'cprhply pr bevat de venwachtingen die de gemeente 
heeft van het Forum. Hoe het Forum hier inhoud aan geeft, blijft - in de traditie van 
Thorbecke - detaak van de stichting zelf. Het meerjarenplan 2013-2015 is langs de 
lijnen van dit programma tot stand gekomen en vertaald in een gedetailleerd spoor
boekje. 

Zoals eerder al gezegd is, mogen we stijgende bezoekersaantallen noteren. Deze stij
ging is voor wat betreft de filmprogrammering zelfs significant sterker dan het landelijk 
gemiddelde. Verder constateren we een duidelijke toename van de bezoekersaantallen 
voor debatten en evenementen, en neemt de verhuur en het aantal congresactiviteiten 
toe. Ook de horeca lijkt de eerste vruchten te plukken van de veranderingen die we in 
de loop van het boekjaar hebben doorgevoerd. 

Maar dat wit niet zeggen dat alles al onder cor1troleis;V\te zijrier hog lang hietj Het 
Groninger Forum is een nieuw concept in turbulente economische eh pplitieke tijden, 
in een getjouw dat npg niet b^aat. Het is begrijpelijk dat erJkiitische blikken zijn in 
de richting vaii een dergelljk, s|)raakmakend project'̂ ^V^̂  
bestedeh aan het wegnemen van deze zorgen. 



De kpmehde tijd gaan we de zakelijke en jrihpudelijke invullirwi van het Grpnihger-Fp-
rurnproject wederom onder de Ipep nemen VSte zullen tal van actiylteiten ontwikkelen 
bhi de ihllbudelijice dialbpg met de stad te vbereh. Op die niiahî r willen we Gtpmrigers 
betrekkenbij de voorbereldingen voor het gedeelte van het Forum dat straks zat func-
tippren als'de huiskarner van G|ronlngen'. 

Daarmee zijn de uitdagingen voor het komende jaar duidelijk. We zullen een breed 
scale aan voorlichtende en slimulerende activiteiten ontwikkelen om daarmee te pro
beren het draagvlak voor het Foaim blijvend te vergroten. Daarnaast gaan we de pro
grammering zo inrichten dat we n6g beter laten zien op wat vopr manier we Pp weg 
zijn naar het 'grpte' Fprum. We zullen het plan van eisen steeds verder verfijnen, maar 
vooral ook goed luisteren naar ledereen die de moeite neemt zijn of haar inzichten met 
ons te delen, zodat er straks een Fprum staat dat pptimaal kan functioneren. 

Er moet voor sommige Groningers nog veel veranderen voordat ze het Forum in hun 
hart sluiten. Misschien zal dat pas gebeuren als we in het gebouw kunnen laten zien 
hoe waardevol het Forum is voor stad en provincie. ledereen die ons al in dit idee 
steunt, willen we van harte bedanken. 

Ten slotte: bij het ter perse gaan van dit jaarverslag is net bekend geworden dat Bas 
van Kampen zijn functie zal neerleggen. Zijn taak als kwartiermaker zit erop. Hij sluit af 
met een moot jaar en in de overtuiging dat het, na zes zeer (in)spannende jaren, tijd is 
om het stpkje over te dragen. 

|las van Kampen en TliomVerheul 
OirectietjrpningerForurn 



ORGAIMiSATIE 
Het Groninger Forum wil zijn organisatie verder opbouwen en ontwikkelen. De pro-
jectorganisatie is indertijd gestart met een klein aantal mensen en in de loop der jaren 
verder gegroeid. Op dit moment zit de organisatie midden in de pioniersfase. Door 
verdere organisatiegroei vraagt codrdlnatie en beheer de nodige aandacht. Het vast-
leggen van procedures en spelregels is daarbij onontbeerlijk. 

De komende vijf jaar zal de organisatie zich steeds verder ontwikkelen en zullen de 
partners stapsgewijs integreren in het Groninger Forum. De organisatieontwikkeiing en 
-groei vereisen een heldere structuur met een adequaat sturingsconcept. De huidige 
vorming van een heldere interne organisatie moet leiden tot een logische en efficifente 
inrichting. 

Deze efficieritiewinst moet resultereh In een beter̂ p 
inkomsten; Tegelijkertijd moet deze winst meer capaciteit yrijmakenvpdr het uitvceren 
van extern gefinaiicieirde prbjeCteh: 

WAT VERANDERDE ER AFGELOPEN JAAR? 
• Medio 2012 is Thohi \ferf>eul als irrtendaht aangetrbkken, Naast de sturing |iop 

de programmering houdt hij zich ook bezig met de ontwikkeling van draagylak 
voor het Groninger Forum. 

• De Raad van Toezicht is uitgebreid met vier leden die zijn voorgedragen door 
Stichting Liga 68. de Groninger Archieven, het Groninger Museum en Biblionet: 
Otto Wassenaar (namens Stichting Liga 68), Leendert Klaassen (namens de 
Groninger Archieven). Maarten Duijvendak (namens het Groninger Museum) 
en Pim van Klink (namens Biblionet Groningen), Voorzitter is Hans Alders. 

• Voor de therna's brganisatieopbouw en -ontwikkeling, financien, programmering, 
comrnerciele activiteiten, marketing en communicatie, externe partijen, bijzondere 
momeriten en gebouw is eenmeerjarenplanning gemaakt, het zogeheten spoor 
bpekje, Het speprtspekje is opgesteld in samenhang met het Programma van eisen 
van de gemeente Groningen. 

• 

• Om deinterneprocessen efficient en effectief op elkaar afte stemmen is bij de 
administratieve processeri gestart met een Leari-trajeCt ftsrocesverbieterihg), 
Alle prpcessen zijn pnder de Ipep genomen en daar waar nodig ppniteuw irjgericht. 
Medewerkei-s zijn in twee bijeenkomsten g^raihd in de 

Liga 68 is gdVhtegreerd in het Gix)ninger Forum. Met ingang van 1 jariuari 2013 zijin 
de rnedewerkers van Liga 68 opgenomen in de organisatie van het 
GroningerForum. 

• Eind 2012 is de interne organisatie verder vornigegevrein in eeiiadecjuaat^^ 
cphcept rnet een hekJere besluit- en pverlegstructuurD^ leidiriggeyend&wih dei 
Centrale Bibliotheek Grpriingen zit structureel bij het managementpverleg van het 
Grariinger F̂ erum. 





Bduw 
Begin januari 2012 heeft de dienst ROEZ van de Gemeente Groningen de aanbeste-
dingsstukkeri haar deaiannemers gestuurd; H 
te kunnen starten met de bouw. Het Groninger Forum verdiepte zichondertussen In 
het Building lnfbrmatiohiyiodelling(BIM)systeem^ waarmee debouyrt^ 
het Forum zijn getekend. 

In mei bleek aannemer BAM Noord-Nederland de beste keus, waarna de gunning aan 
dat bedrijf plaatsVond. De sloop en ije archeologische werkzaamheden waren toen al 
vrijwel afgrond en vlak voor de zomervakantie was het bbuwterreih beschikbaar voor 
de aannemer. Pie is vervblgens direct rnet grote ypprtvareridheid aan de slag gegaan, 
waardoor op 31 oktober de eerst damwahdgesla^ehkdh worden: In de maanden 
november en decerhb^r is de darhwand voPr deparkeergarage afgebouwd. 

De rode draad van de v/erkzaamheden in 2012 vpntide de ohhwikkeling van het iriilch-
tingsplan vppr liet Groninger f=orum. Daarvoor werden wertcgroepengevprmd voor de 
uitvverking van bijvoorbefeld Idgistieke prpcessieh Vppr horeca, bpekeri en pipgrannnie-
ring. Van maart tpt en met juni werd pnderzpchtpf het Stripmuseum pok in het Ferum 
kan werden gehuisyest.i/letde dienst dcsWvyerdencbnceptehv^ 
onderzpcht; 

In de pehodernei tot enmet juli werd intensief gewerkt aan een mpgelijketiiidrage 
vbbr de Flbrjade van 2022 in Gronirî en en werd de Flbfiade in VShId beipcht; 

GedurerSde het jaar is yerdeir pr ide^ 
tieuslichtweringsplan. Een onderzoek pp glasbreuk is in december nog in uitvoering. 
De cohtatrten met fabrikanten en Pnderipekscentra als :H^̂  
gelegd. Op het gebied van duurzaamheid zijn sarnen met beSW gesprekken geyperd 



pver het winnen van mineralen uit urine, ter aanvulling op de waterloze urinoire. Deze 
winning zou moeten plaatsvinden in samenwerking met Waterschap Hunze en Aa en 
adviesbureau Wetsus uit Leeuwarden. Met advlesbureau Tauw uit Deventer werden 
met OCSW verdere mogelijke duurzaamheldsmaatregelen verkend. Dit heeft niet 
geleid tot nieuwe initiatieven. De duurzaamheidsambities zijn door intensief fobbywerk 
verder uitgewerkt tot concrete plannen voor de financiering, zodat de dierist ROEZ 
een besluit kan nemen. 

In September werd door adviseur Twynstra Gudde het gegevensbehoefteschema 
aangekondigd. In dit schema zpu het Groninger Fprum kunnen zien wanneer zij welke 
Informatie meet aanreiken. In december werd de definitieve versie van dit schema 
dpor de aannemer afgegeven. 

In 2012 werd PPk een studiebezoek gebracht aan diverse beurzen op het gebied van 
bouw, beveiliging en media. Daarnaast werden het Are Electronica festival in Unz, het 
CCCB in Barcelona, Light & Building in Frankfurt en het llchtmuseum in Unna bezocht. 
In Nederland werd De Nieuwe Kolk in Assen, het Asser Museum, het Belastingmu-
seum in Rotterdam, Bibliotheken Kronebu^ Arnhem en De Boekenberg in Spljkenisse 
bezocht. Van deze bezoeken zijn terugkoppelingen gedaan naar de betreffende mede
werkers. De pntwerpen en bevindingen zijn beoordeeld en in a^weglng genomen vopr 
het Groninger Forum. 
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PROGRAMMERING 
EENMALIGE ACTIVITEITEN EN PROJECTEN 

Sofia's wereld 
In nauwe samenwerking met het Grand Theatre en de Groningse synagoge brachten 
we in april de activiteitenreeks Sofia's Wereld. Aanleiding was een toneelstuk van de 
tsraeiische groep Galilee Multicultural Theater over Sofia Asscher, een van origine Gro
ningse jodin, die in de onderduik in Nederland tekeningen maakte om maar niet aan 
de oorlog te hoeven denken. Haar kleindochter maakte op basis van die tekeningen 
een toneelstuk. In de synagoge was een tentoonstelling gewijd aan de familie Asscher 
en we ontwikkelden een app, bedoeld voor Groningse leerlingen om een wandeling 
te maken door de Folkingestraat en meer te leren over het verdwenen joodse leven in 
Groningen. 

NewsNIght 
Samen met Het Genootschap Groninger Persprijs stond het Groninger Forum voor 
de derde keer stil bij de kwaliteit en toekomst van de noordelijke pers. Met columns, 
analyses van de Groningse journalistieke producties en uiteraard de uitreikrng van de 
Groninger Persprijs. Als speciale gast was de Zwitserse journalist en programmama-
ker Jacob Berger aanwezig. Naast een insplrerende presentatle gaf hij een workshop 
aan Groningse journalisten en studenten. 

De Nacht van Kunst en Wetenschap 
Forumlmages was opnieuw het tpneel van de avondvullende talkshow De Wetenschap 
Draart Door. De presentatle was in handen van Menno Bentveld. Aan bod kwamen 
cyborgs, spreeuwenzwermen, dans en Alzheimer, choquerende kunst en de vraag 
waarom we sommige muziek moot vinden en andere muziek heme. Te gast waren 
onder anderen de kunstenares Tinkebell, Charlotte Hemelrijk, cyborg Neil Harbisson 
en Ronald HQnneman. 

Uitslagenavond Tweedekamerverkiezingen 
l^tet^anj stond het Groninger Fpruiri uitgebreid stil biij de verkiezihgeh voor de 
Tweedî  kauTier IVIet̂ ê̂ ^ greiet debat (%prtjijdeseuhd 
een groet aantal partijen. in samenwerking met het Dagblad van het Npordehi Opde 
avpnd yah 12 septernbef was Fbrumjmages het Groningse ceritnjm van deve* 
gert ten ijitslagien; ̂ M^̂  
de Kphingin die als eersten de liit^agen Van de Grbhinger gerheenten presehtereh: 

Groninger Nacht van de Oeschiedenis 
Voor de derde keer e^i drukke en gezellige avond en nacht vol geschiedenis. Met 
Hans Goedkopp, Ad van Llempt, cabaret van Lebbis, Rutger Bregman, CSI Delft, 
Bonifatius de musical en vele andere hoogtepunten. In meerdere zaien en opnieuw in 
samenwerking met studievereniging Ubbo Emmius. Uitverkocht. 
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ELECTION NIGHT 
Avond rond de Amerikaanse verkiezingen met o.a. Frans 
Verhagen, Doeko Bosscher, Elmer Sterken, Annemarie 
Walter, Wil Verhoeven, Han ten Broeke en Jonathan Key. 

Dinsdag 6 november, 21.00 uur, Forumlmages, Groningen 
m 



Kinderbpetkenweek 
bnderhit tndWoHal'pVVefeldrbedachte^ de BitJliotheekGroningen en het l̂ uristen-
cehtrumpert liirideftoekertvireekprpgramma voor all&̂  
Het hppgtepurityan de wreek was, pndertussen traditiegetrpuw, h^ 
6al; 1̂ 0 kiridereh vahaf zes jaar eh^ikele volvvasseri beleefden in Fbaimlrniages een 
sjpeciacuSaire reis haar verre landen en maakten kennis met andere culturien. 

Election Night USA 
Vooral veel studenten zagen Obama in Forumlmages de verkiezingen winnen. Het 
publiek kreeg tot 5 uur's ochtends lezingen, optredens, cabaret, toneel, film, cheerlea
ders, een ontbijt en uiteraard veel uitslagen voorgeschoteld. Bijzondere gast was een 
oud-gevangene van Guantanamo Bay. Een samenwerking met studentenverenigingen 
EPU en SIB. Uitverkocht. 

Mijn Broer Arnold 
De Groningse zanger en componist Arnold Veeman stond centraal in de prachtige 
documentaire Mijn Broer Arnold. De film ging in Forumlmages in premiere. In een 
talkshow onder leiding van Cunera van Selm stonden muziek, Groningen en Suriname 
centraal. Met als bijzondere gast de Surinaamse zangeres Patricia van Daal. Een sa
menwerking met het Huis van de Groninger Cultuur Uitverkocht. 

Cetlulpid 
Het Groninger Forum stond met de theatervborstelling Celluloid^ eeh filrrtprpgramma 
en een kleine filmrriarkt stil bij iietafscheid van de analoge filnivertoning. 

Forurhflitsdebattieih 
We probeerden vier keer een debat over een erg actueel onderwerp op touw te zetten. 
Ondanks een samenwerking met het Dagblad van het Noorden, die het debat af en 
toe aankaartten in de eigen koiommen, lukte het niet om veel volk op de been te bren
gen. We ondernemen een nieuwe poging voor hyperactueel debat in de talkshows die 
we samen met OOG gaan ontwikkelen. 

Dossier Het Beloofde Land 
Samen met de Stichting Groningen Jabalya en Een Ander Joods Geluid maakten we 
paar jaar geleden de afspraak om regelmatig stil te staan bij goed nieuws en goede 
films over en uit Israel en Palestine. De avpnden die we prganiseerden kwamen qua 
publieke belangstelling niet goed uit de verf. Als slotoffensief bedachten we een 
maand waarin we een tentoonstelling, een debat en een toneelstuk programmeerden. 
De tentponsteiling van Gate 48 (Breaking the Silence, over Isra l̂ische dienstplichtigen 
op de Westelijke Jordaanoever) trok weinig mensen. Het toneelstuk (Mijn naam Is Ra
chel Corry van Laura van Dolron) evenmin. Het debat over de Nederlandse band met 
Israel werd beter bezocht, maar was inhoudelijk niet om over naar huis te schrijven. 
We besloten dat we onze experimenteerlust beter op andere hete hangijzers kunnen 
richten. 
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16 miljoen bondscoaches 
Vlak voor het EK organiseerden we een discussieavond over de opstelling van het 
Nederlands Elftal. Vier mannen, waaronder Henk Spaan en Henk Mulder, praatten 
honderd uit over totaalvoetbal en de 'dubbele zes' onder leiding van de goed inge-
voerde Cunera van Selm. Ondank dat het misschien minder druk was dan gehoopt, 
werd het een leuke avond. zelf voor niet-voetbalfans. 

Groningse Nacht van de Fllosofie 
De Groningse Nacht van de Fiiosofie was at weken van tevoren uitverkocht. De 
samenwerking met Studium Generate en de faculteit Wijsbegeerte leidde tot een 
spannend programma met onder anderen Bert Keizer, Coen Simon en Ton Derksen. 
In drie zalen en in de foyers waren inten/iews. lezingen. filosofische goocheltrucs en 
verrassende beschouwingen op onder andere Boer Zoekt Vrouw en Dexter te volgen. 
Uitverkocht. 

DOORLOPENDE PROGRAMMERING 

ForurnDwarsdiep 
Het Grbhinger-Fpruniondendeel pprurnDwarsdiep prbgrarrinieerde în 20t ̂  
aantal debatten. Dat leVerderriebie avonden op, rhet discussies over H t̂ Nieuwe Wer
ken p.s.rn. pagblad van het Npordenj; Eigentijdsldeaiisme (i.s.m. CSroningerkerken), 
Ontwikl<elingssamenwerkirig, 'de BV ik* en de Economie, Op ai deze aypnderi was de 
zaal terecht (velel) te Weih; 

Dwarse Boeken 
In 2012 kwam aan de reeks Dwarse Boeken een eind. We merkten dat de vlag Dwarse 
Boeken bij het publiek de indruk wekt, dat je alleen vruchtbaar mee kon discussiSren 
als je het boek had gelezen. Deze misvatting drukte de opkomstcijfers van veel debat
ten. Bovendien staple de bibliotheek uit de samenwerking. Pubticaties die aanleiding 
zijn voor een debat, gaan in het vervolg wat losser van de uitgave in kwestie in de 
markt gezet worden. Desondanks vielen er in 2012 wel een aantal succesvolle bijeen-
komsten te noteren die een boek als uitgangspunt hadden. We huisvestten bekende 
namen als Theodore Dalrymple (Andermans Rotzooi), Dick Swaab (Wij zijn ons brein), 
Siebe Schaap (Het rancuneuze gif), Louise Fresco (Hamburgers in het paradijs), Wim 
de Jong. (Man. 50). Met uitzondering van de laatstgenoemde (expliciet een Dwars 
Boek) verliepen de avonden meer dan voortreffelijk en was de publieke belangstelling 
zeer goed. 

Dwarse Films 
Dwarse Films zijn documentaires en films die roepen om een inhoudelijk nagesprek 
omdat de onderwerpskeuze of de benadering van de regisseur controversieel is. In 
2012 hebben we nog meer geSxperimenteerd met Dwarse Films en doelgroepen 
bediend die nog niet tot ons reguliere publiek behoren. Dat laatste lukte vooral goed 
door middel van samenwerkingen met Lentis. de Groninger Kredietbank en de MJD. 
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titels in 2012; Angst (Michie! van Ei^, Nedertand; 2009), ledereen depressief? (TJarda 
Hoekstraet at.. Nederland. 2010), Heiart of Jehin (Marcus VetteivM 
ter Seeds î smVCJxfaittNovibeh IDW 
Pod, Canada^ 2011). Snackbar (Meraiy 
lijrie (Gpiil eh iSyirrtan; Nederland. 2012), Cbnfessioris of Ah ECb-terrorî t (Peter Brown, 
y6,2010); Gesneuveld (Robert: OeyiNederland,i2bl2)^^e^ over pesten. rhet 
fragrhehten van Bluebird (Mijke de Jong, 2004). 

Hotdocs 
In de serie Hotdocs in Forumlmages vertonen we opzienbarende, nieuwe dbcumeh-
taires. Deze serie bestaat vocral uit publiekslievelingen van toonaangevende Interna
tionale festivals als het IDFA. Sundance. SXSW en Hot Docs; een deel ervan wdrdt 
speciaal geimporteerd. 

AfertPpnd in 2012:1 aril a vvoniah now (Michiet van Erp. NedeHand, 2011). ̂ ^̂ ^ 
{Vllraiffi Gmidhi, VS, 201 l i ; TOe^ 1^̂ ^ 
tippdas! Van Viktor R6ssakOvsky(hodfdgaiStlbF% 2012)̂  
Gbliins; VS. 2011 j en TTie Strawben^ Tree: In npver^^ 
in het CinePremJere festival; 

Een hoogtepunt; pp dinsdag 8 mei organiseerde het Groninger Forurn een vertoning + 
concert: El Sonido del Bandoneon (Jiska Rickels. Nedertand. 20il):Naanpopvahcie 
documentaire gaf Carel Kraayenhof samen met pianist Juan Pablp Dbbal ieen 
optreden. 

FILMPROGRAMMERING 
In 2012 steeg het aantal filmbezoeken in Forumlmages met 20.000 entrees, In totaal 
vielen er 96.000 bezoekers te noteren. Dit bezoekersaantal is te vergelijken met een 
goed bioscoopjaar van Images aan de Poelestraat. Filmhuizen in Nederiand zagen 
hun bezoekersaantallen gemiddeld stijgen met twintig procent, maar Forumlmages 
overtrof deze landelijke stijging. 

De publiekslievelingen 
Een van de oorzaken van de grote stijging in bezoekersaantallen was het enorme suc
ces van de film Intouchables (Nakache & Toledano, Frankrijk, 2011). Deze feelgood-
film over de merkwaardige verstandhouding tussen een blanke, volledige vertamde 
aristocraat en zijn zwarte, pas uit de gevangenis vrijgekomen persoonlijke verzorger, 
was landelijk de op een na best bezochte film van het jaar en trok maar liefst 12.000 
bezoekers naar Forumlmages. 

De dramafilms Jagten (Thomas Vinterberg, Denemarken, 2012), over een kleuteriei-
der die ten onrechte van seksueel misbruik beschuidigd wordt, en Gouden Palm- en 
Oscarwinnaar Amour (Michael Haneke, 2012, Oostenrijk/Frankrijk/Duitsland), overeen 
bejaarde man die ondanks de aftakeling van zijn vrouw de zorg voor haar volledig op 
zich wil blijven nemen, haalden prachtige bezoekersaantallen. Dit kwam mede dcprdat 
ze exclusief in Forumlmages te zien waren. Jagten en Amour trokken in 2012 respec
tievelijk 5800 en 4800 bezoekers. 
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Pr»Tiieres 
Het aantal Iaridelijkeprerhi6res in F-oruhilmages nam e^ 
Deze gennge afname werd mede veroorzaakt door de langere Ibbptijd van de premie
res. Het rendement van deyertoonde films werd hierdoorverhoogd. 

Festivals en specials 
Cin6-Club en het festival Cin6 Premieres (samenwerkingen met het Institut Frangais), 
het IFFRiG en Hotdocs zijn mooie voorbeelden van de speciale filmpragramma s 
die in de loop van het jaar te zien waren. Therese Desqueyraux (Claude Miller, 2012, 
Frankrijk), was de best bezochte film van Cin6 Premieres 2012 en is in 2013 Neder-
landse-premierefilm in Forumlmages. Histdrias que so existem quando lembradas 
(Julia Murat, 2011, Argentinig/Brazilig) verdient als grote publieksfavoriet van het IFFR 
een speciale vermelding. Ook de serie Hotdocs kende successen. vooral Vivan Las 
Antipodes! (Victor Kpssakovsky, 2011) zorgde vppr een bomvplle zaal. 

FonjmFilm+ 
Er waren ook filmvoorstellingen te zien die gepaard gingen met een nabespreking. De 
Groningse zanger en componist Arnold Veeman stond centraal in de documentaire 
Mijn Broer Arnold (Piet Hein van der Hoek, 2012, Nederiand). De film ging in Foruml
mages in premiere. Dit evenement met een aansluitende talkshow was uitverkocht. 
De documentairereeks Dwarse films zorgde ook voor goedbezochte voorstellingen. 
Bij Boek & film wordt de vertoning voorafgegaan door een inleiding van filmjournalist 
Harry Peters, die gespecialiseerd is in de combinatie film en literatuur. Het hierboven 
genoemde Therese Desqueyroux zal bijvoorbeeld besproken wprden in 2013. 

Jeugd- en kinderfllms 
Voor de jeugd programmeerden we onder andere het Fantastisch Kindertilm Festival 
en Cinekid, maar ook meer losse kinderfilms in vergelijking met andere jaren. Deze 
Ibsse filmvertoningen werden minder goed bezocht dan de festivals. Een uitzondering 
hierop is het gelauwerde en goedbezochte Kauwboy (Boudewijn Koole, 2012, Neder
land), een landelijke succesfilm die exclusief vertoond kon worden in Forumlmages. 
In 2013 zal kritisch gekeken worden naar de programmering van losse films, vooral 
omdat de kindertestivals wel uitermate goed bezocht werden. 

De in het vorige jasrverslag aangekpndigde cornmercî lere pfpgrartiniering heeft ppsj-
tief uitgevverkt̂ zohder dat er echtccmcessies zijn ge^ 
activiteiten ats Ciherriadirief; Hotdocs eh Dwaree filrri hebbein zich positief ontwikkeld. 
In 2013 zullen we deze initiatieven proberen uit te breiden. In 2013 ẑ^̂^ 
bijvobrtD^Ici van start yi/prd(^ gegaan met een gay-cinerna r̂pgrarnrhieiflng en Hi hfet 
najaar wcrdt eeh maandelijkse vb6rpremiere-filmclubtpeigevb(30^ progralTirna. 

In de (pnline)bijlage is een ypHedig pverzicht te iten van pnze filriripipgrammering-
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FpRUMpUUi?2»MM 
Fbi-umDuurzaam is de rileuwste tak van de Grbnihger Forum. Met ingang van 2012 
heeft de gemeente oris gevraagd de taken van het duurzaamheidsc^itrurndvei- te 
nemen, ForumDuurzaam wil een bijdrage leveren aan tiet bereiken van een duurzame 
sahlehleVirig; Dat dpen we dpor het aanbiedê ^̂  vari 
discussie over duurxaamlgieclrag en het versterken van het duurzaamheldshetwerk in 
Noord-Nederiand. 

Hiervoor is in 2012 een begin gemaakt met het bouwen van een website. Ons net
werk is gegroeid, mede door de activiteiten die we hebben ondernomen. Onze vaste 
partner de bibliotheek. werd uitgeroepen tot de duurzaamste van Nederiand. Zo waren 
we co-organisator van de verkiezing van de Groenste Groninger, uitgereikt op 12-12-
12 en we organiseerden een mooi programma over duurzaam voedsel rondom de 
Dag van de Duurzaamheid. In het voorjaar was er veel te doen rond het thema afval, 
dit organiseerden we in samenwerking met veel partners. We programmeerden films 
over de No impact man en over windmolens aan de oostkust van de VS. We trokken 
daarbij veel publiek. 

NET VERHAAL VAN GRONINGEN 
Sinds 2dtd is het Groningei'Fortimdeprpjectleider van dev^ 
vangroningen.ni.pe website is het digitale podium voor de provinciale erfgpedinsteh 
lingeri. In 201 l i s de website up-tp-date gemaakt. In 2012 zijn de laatste kinderziekteri 
eruit gehaald eh is de reactie weer geaetiveerd. 

Tijdens de Dag van de Grpninger Geschiedenis was er een tentponsteiling pver stut-
siekoorn (ribfluweel) te zien in de Groninger Archieven. Ook werd er een modeshow 
georganiseerd. Tijdens de Nacht van de Geschiedenis werd door middel van een inter-: 
yieyv aandacht besteed aan verzetsvrouwen in depprtpg. 

Orn de site meerbhder de aahdacht te brengen zijn er arisichtkaarteh gerifiaakt. lri 
pverieg met Marketing Grpningen wordt daarnaast een viertal mebieie apps pntwik-
keld, waardoor erfgbedroutes beschikbaar komeh; Ten slotte is veê  
aan de tbekorristnf)dgelijkhtederi voor de site. De Proviricie moet pp korte terrtiijh 
beslissen vvat er rhet de website gaat gebeuren; 

FPRUMMEDIALAB 
ForumMedialab ise^sihpijblieksgerichtMediatab, waarde r^atie gelegd vyo^ 
nieuwe media, beeldcultuur.actualiteit en maatschappij. Vraagstukken of th 
de e-Cultuur wprden veilaald haar efeh brede dpelgrpep.Hlet nriaakt hiennniee nieuwe 
media tdegankelijk 6n relevant vobrjphg en dud; vpprarnateuree^̂ ^̂  in 
Groningen eh daarbuiten. 

Hiervebr organiseerde het Medialab in 2012; zoveel rnogelijk in s ^ ^ 
andere partijen, media-evehemehteh eh projecten ziials deFbrij^ 
been ForunriMediaVibes) of participeerde het ;ih festivals of andere niijitidisiciplihaire 
prpjecten. 
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FORUMMEDIACLUB 
E-cultuur in al zijn verschijningsvprmen stond ook in 2012 weer centraal op de avon
den die onder de noemer ForumMediaVibes (en later ForumMediaClub) zijn georga
niseerd. Eens per kwartaal was zaal 2 in Forumlmages de plek om je hart op te halen 
aan de laatste ontwikkelingen en showcases uit de wereld van clips, apps, games, 
mediakunst, AV-apparatuur, reclame en mari<eting. Met steeds een wisselend thema 
als rode draad. werden kunstenaars, wetenschappers en ontwikkelaars uitgenodigd 
hun project of product te presenteren. Het publiek werd zelf ook uitgenodigd zich te 
storten op installaties en games. 

Met de januari-editie over Music & New Media sloten we aan bij het muziekfestival Eu-
rosonic/Noorderslag, waarbij sprekers en performers als Eboman, Anouk Wipprecht, 
maar ook VPRO's 3voor12 en Poparchief Groningen kwamen verteilen over onder 
andere sampling, interactieve kleding voor popartiesten en de nieuwste interactieve 
websites. 

Een iPad-spel voor varkens, gamende chirurgen en een nieuw Wii-spel voor blinde 
kinderen waren onderwerpen op de editie '(Serious) Gaming' in maart. Diverse pro
jecten lieten zien hoe games en gametechnieken (kunnen) worden gebruikt voor meer 
dan alleen maar vermaak. 

Met een iets aangepaste formuie en een veranderde redactie zijn we in het najaar ver
der gegaan onder de naam 'ForumMediaClub'. Dit resulteerde in de zeer succesvolle 
avond 'Me and my Smartphone', waarin onze haat-liefde relatie met de smartphone 
en het internet centraal stond. Over smartphone addiction, Intieme technologie, Ouan-
tified Self, maar ook over kunstenaarsprojecten van Internationale gasten ais Julian 
Oliver en Blast Theory, 

Het bezoek van Blast Theory aan de ForumMediaClub was aanleiding voor een bijzon
der samenwerkingsproject met de Rijksuniversiteit Groningen (studierichtingen Kunst, 
Cultuur, & Media en Kunstgeschiedenis) en de Hanzehogeschool (Academie Minerva/ 
FMI-Masters). waarbij Matt Adams voor de masteropleidingen een meerdaags gastdo-
centschap en een workshop heeft verzorgd. 

be ForurinMediaClub blijkt een succesvplccilce 
rhasridelijksbpde agenda van het Grbriinger^F^ 
activlteiteri als vworkshops of masterclasses willen org^^ 

•̂IFFRIQ:, ._^ 
Als dhderdeel van het internationaal Fllmfestival Rottenjam In Grbnirigeh heeft tiet Fo
rumMedialab meerdere interactieve Installaties cntw^ zaal 2^ e ^ e r andere 
een ppstersliderwaarrhee gebladerd kpn worden doPr de gedigitaliseerde postercol-
lectie \/an het festivai. 
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CREW-C;A,P.E 
Als onderdeel van een samenwerking met het Groningse kunstpodium Sign, was 
Forumlmages een van de locaties voor de performances van CREW, een Brussels col
lectief dat zich beweegt op de grens van kunst en wetenschap. van live-art en nieuwe 
technologie. C.a.p.e combineert de mogelijkheden van de immersieve technologie 
met performance, met als resultaat een twintig minuten durende belevenis die de 
bezoeker, dankzij de nieuwste technieken uit de wereld van de cinema, midden in het 
gefllmde beeld zet en erin laat rondwandelen. 

MINIMiEDIALAB 
Hel Reuze^mini Medialab was weer van de partijpp Cinekid Groningen. Samen met 
afdeling Educatie; het Grpningercolle^iefNou&Heilta 
den in de* herfstvakantlein Forumlmages allemaal leuke installaties, garnes en wbrk-; 
shpps aangeboden, waah/oor zaal 2 werd omgebouwd tot een grote digitale speeltuin. 
Een aantal yah deze installaties was ook aanwezig op het NpbrderzbnfestivalteGrpr-
ningen 

MAKER FAIRE 
Als ppstaphaar verdergaande sarnenwerklng de kprne 
lab aiahwezig dp de tweede editie van deMaker^^F^^ iFaire is 
hî t platform voor 'Maker Movement' en Verbindt ondernernende en creatieve mensen 
en organisaties in desafhenlevihgpplpkaal en (inter)natipriaal niveau. Het is de plek 
waar uitvihders van hibrgen nu at samehkomen en waar rtienseii zelf van onderaf 
hieuvve kehhis en kunde met elkaar delen. 

Naast het ontwikkelen van eigen programme's en projecten. speelde het Medialab een 
belangrijke rol bij de visuele en technische ondersteuning van alle programmering in 
Forumlmages. In de aanlppp naar een festival of evenement was het Medialab verant
woordelijk voor de productie van trailers, leaders en ander promotioneel beeldmateri-
aal dat te zien was op de NarrowCasting of de website. Tijdens de uitvoering in zaal 2 
ondersteunde en/of verrijkte het Medialab een groot deel van de programmering met 
beeld- en filmfragmenten en bijzondere vormgeving door middel van het WatchOut-
projectiesysteem. Ook de (zaal)technische uitvoering werd gecobrdineerd en deels 
uitgevoerd vanuit het Medialab. 

ORGANISATIE & ONTWIKKELING 
bm aan alie vraagi naar met name visuele ondersteuning tekijhhen voldoen hebben 
we in 2012 een stageplaats gecreSerd voor een jonge. enthousiaste vormgever in spe, 
die veel Iopende zaken aankan. Dat weri<t goed! Niet alleen werden daarmee de mo
gelijkheden van het Medialab een beetje 'uitgebreid'. ook hadden we op deze manier 
iets meer ruimte om ons al in 2012 al bezig te gaan houden met de ontwikkeling van 
een aantal grotere evenementen voor het volgend jaar Belangrijke events in dit kader 
zijn het project met de Japanse kunstenaar/vormgever Keiichi Matsuda (in het kader 
van het TimeShift festival - realisatie mei/juni 2013) en het opzetten en voorbereiden 
van een groot en ambitieus mapping-Zprojectiefestival waarin de geschiedenis van 
Groningen centraal staat; FonjmFlashBack - De Verdwenen Poort (oktober 2013). 
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COMMUNICATIE & MARKETING 
We sluiten 2012 af met prachtige bezoekcijfers, iets waar we als afdeling communi
catie best trots op zijn. Want het mag gezegd worden; we hebben na een moeizame 
start in 2010 en 2011 de loop er ingekregen. Forumlmages is in twee jaar tijd uitge-
groeid tot de plaats in Groningen voor prachtige arthouse. aansprekende debatten, 
fascinerende nieuwe media, graotse thema-avonden en meer Het publiek weet ons 
te vinden! Daarnaast is met de start van de bouw een relatief rustige periode aange-
broken in het corporateverhaal. Met het infocentrum verteilen we het Forumverhaal 
waartjljde focus meer eh nfieer 

ALGEMEEN 
De eerste paal in de bouw werd een mooi persmoment. We vierden deze mijlpaal in 
theatrale setting waarbij alle gasten werden gefeteerd op Groninger mosterdsoep die 
ter plaatse was opgewarmd in grote ketels boven houtvuur. Voor het informatiecen-
trum werd een algemene basisfolder ontwikkeld die niet alleen in het Nederiands maar 
ook in het Engels en Duits werd vertaald en gedrukt. Om bezoekers van het informa-
tiecentrum meer inzicht te geven in de huidige activiteiten van het Forum werd een 
trailer gemaakt waarin een keur aan Forumprogrammering voorbij komt. 

PROGRAMMERINGl 
Voor de communicatie van losse projecten en dooriopende programmering maken we 
gebruik van een aantal beproefde vaste middelen als een maandelijks programma-
boekje, een wekelijkse nieuwsbrief, De Uitloper en de website. Daarnaast worden voor 
veel activiteiten een flyer en A3-affiche gemaakt die worden verspreid in Groningen en 
pmstreken (in de zogenaamde Inferamarekken en tpsse verspreiding) en ook worden 
uitgedeeld of verstuurd naar een specifieke dcelgrpep. Bovenstaande wordt onder
steund door gerichte doelgroepenbenadering via e-mail, persbenadering etc. 

Het maandelijkse programmaboekjes werd halverwege het jaar omgevormd naar een 
(goedkopere en sneller te produceren) vouwfolder met uitgelichte programmering en 
een maandkaiender Een experiment vanuit de behoefte om programmering van 
Forumlmages te bundelen dat. naar nu blijkt in 2013. stopgezet gaat worden. Het 
levert te weinig op en kost nog steeds teveel geld. Het gezamenlijke wordt echter nog 
wel steeds gezocht en benadrukt in de website en nieuwsbrieven. 

Sofia's wereld kreeg als groot project een eigen leporello met het gehele programma, 
banleren en flyers, waarin overigens geprobeerd werd de samenwerking met het 
Grand Theatre te benadrukken door beide huisstijlen te mixen, 

ONTWIKKELEN 
In de tweede helft van het jaar maakten we een start met het kritisch tegen het licht 
houden van de huidige programmacommunicatie-aanpak. In 2013 gaan we hier mee 
door; website en nieuwsbrief, maar ook inzet van flyers en posters blijven onderhevig 
aan kritische analyse en contentstrategie met als doel effectiever onze boodschap 
voor het voetlicht te brengen. 
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FINANCllN 
Des jaariekening over 2012 de stichting GrohingerFonjm sluit riniet een positief gecon-
splideerd resultaat van €45.000: Dejaanekehifig van GFbB 
ninger l=bruni in 2012 519^ van de aandelen had, sluit met een positief resultaat van € 
77.000, hiervan valt € 39.000 in het positieve resultaat Van het Groninger Fprum: 

GFOBV 
Het jaar 2012 is yobr GFQ BV in tegehstelling tot voorgaande j^en, positief afgesloten 
met een resultaat Van € 77;b00; bit pbsitieve resultaat is deels gerealiseerd dpbr een 
gwed resultaat op de filrti, De horeca eh de overige actiyiteiteri waren in 2012 hog h 
kostehdekkend. Daarnaast moet net als voorgaande jaren worden geconstateerd dat, 
wanneer alle werkelijke Icosten zibuden worden tpegerekerid aan deGFGBVl zoals ppk 
afschrijvingslasten, een positief resultaat niet riibgelijit;is. Als zelfstandige entiteit zou 
GFG BV niet kostendekkend kunnen werken, rnet name door dehpge^ 
gebouw met zich meebrerigt. 

Zoals Pok al in de inleiding is vermeld; nemen de bezPekersaantallen voor film toe, 
constateren we een toenarhe in bezbekersaantalteh voor debatten e evenementeh, 
en neeriitde verhuur en hef aantal cbngresactiviteiteh tee. Ook de horeca lijkt de 
eerste vruchten te plukken van de veranderingen die we in de loop van 2012 hebben 
doorgevoerd, 

STICHTING GRONINGER FORUM 
Het resultaat van het Groninger Fprum wprdt incidenteel negatief beSi'nvloed doordat 
in 2012 eeh voorziening van €300:000 hlpestwe^^ 
kpsteh van de ppehiiig van het gebeuw. in 2012 werd in het Pregramma van Eisen 
van de geriieente Groningen duidelijk dat de stichting zelf rrioet zorgen voor de bpe-
nihgsactJviteiten eh de financiering be exploitatie biedt in de komende jaren hierVbor 
geen ruimte Aan^ezieh het als verplichting in het PvE is opgenomen, was het F:brum 
genppdzaakt fiiervppr een veprzieningte treffen. 

Op deze incidentele tegenvaller na, heeft het Groninger Forum financieel een goed 
jaar achter de rug. De subsidieopbrengsten lagen in lijn met de begroting. Vanaf 2013 
indexeert de gemeente Groningen de subsidie vooralsnog niet. De personeelskosten, 
totaal € 958.000. vertonen een stijging van € 100.000, dit is in lijn met de begroting. 
De overige algemene beheerslasten bleven achter bij de begroting, door de bedrijfs
voering 2o effectief mogelijk uit te voeren. De kosten voorbereiding Forum nemen toe, 
maar ook dit is in lijn met de begroting. 

Voor een nadere toelichting op de cijfers verwijzen we naar de volledige jaarrekening 
2012.:," 
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RESERVES EN RESUIJAATBESTEMMING 

Eigeiri yennogien stichting PfbriiirVger Forum 

4.6 Algemenereserve 
Weerstandsvermogen 

4.7 Bestemmingsreserve 
Opbouw Forum 
Forum Images 

4.8 Bestemmingsfondsen 
Het verhaal van Groningen 
Time Shift 

Totaal eigen vermogen 

31-12-2011 

467.244 

25o;odo 
14.426 

264.426 

27.500 
-

27.500 

759.170 

resultaat-
verdefing 

I::;- 367;.244::;: >̂ 

340:459 
35.574 

37|5.033 

^ •'-^i-s.sdd:-;• 
40 000 

36.500 

45289 

31-12-2012 

100.000 

590;i*59 
S().p00 

640.459 

24.000 
40.000 

64.000 

804.459 

De ypprgestelde res-ultaatbesteriimihg van het Qrphing^^ 
bovenstaand overzicht: Het weerstandsvermogen bedraagt € iOOOpO en ligt hiernriee 
: hog €50.000 bbvehdeafspra^ niet de Geinefehte G 
yen is een weerstandsvermogen van €200.000 bij de start van het nieuwe Fprum; 
De bestenrirhingsieserye 0|3lrauw i=brxim is tt)e^ 
stenid vppr dekpsti^ van phderrheer begeleiding e^ 
gebouvtf. piyefWachtlngIsda^detctale kpsten voorphdersteuning ehbijvppit)ee|d 
verhuizing in totaal rond de1i2rriiljoen euro zullen gaan bedragen. be res^ 
bpkiipg niet vpiddende bril alle verw^ 
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VERHUUR 
De afdeling ForumVerhuuir richt zich pp het verhuren van de zalen aan externe partijen 
om daanneie extra jnkbnistente genereren. Daarnaast haaltFprumVferhuur nieuwe 
doelgroepen binnen en draagt zij bij aan dedraagvlakvergrotirig voor hê  
î prum. 

In 2012 hee*t de afdeling ForumVerhuur vopr externe partijen 77 evenementen geor
ganiseerd: Deze everiemenfeh verechildeh steil< van grpotte en jhsteek; afhahkeiijk 
van de betrokken partijen. Er zijn phder andere theatervobrsti^lingen, cpngresseh, 
debatten, colleges, lezingeh; boekprefsehtaties en besloten filmvborsteliirigehgeor^ 
ganiseerd. Een aantal yporiaeelden hiervan zijn: het debat Vian Energy Valley waarbij 
energiewoordvoerders van de verschiitende politieke partijen uit de Tweede Karfier 
met elkaar in discussie gingen, het eerste TED-event in Groningen, de lancering van 
multicultureel vrouwennetwerk Sophia, het congres van de Jonge Balie en een groot 
congres voor professionals uit de watenwereld over vismigratie. 

Door deze externe evenementen maken doelgroepen die dat nog niet eerder hebben 
gedaan, toch kennis met het Groninger Forum. De besloten filmvoorstellingen voor 
mantelzorgers uit Groningen zijn hiervan een goed voorbeeld. Het overgrote deel van 
deze groep bezoekt Forumlmages op deze manier voor de eerste keer. 

Ook organiseert Verhuur evenementen om oude relaties van het Forum te pnderhou-
den en om nieuwe relaties aan te gaan. Daarbij wordt vaak uitgedragen waar het Gro
ninger Forum voor staat. Te denken valt aan relatieontvangsten. informatieverschaffing 
over het Forum aan bedrijven, zoals de Kamer van Koophandel en Groningen City 
Club, samenwerking met Werktheater Moi, bijeenkomsten voor ZZP'ers, speciale vie-
wings voor jonge filmmakers of relaties. In 2012 zijn er 29 representatie-evenementen 
georganiseerd. 

De meeste bezoekers die door een vertiuur worden gegehereerdwbrden niet geregis
treerd Via de kassa van Fbrurrilmages,maar hun aantal vyprdt wel bijgehpuderi; In het 
afgelppeh jaar heeft ForumVerhuur 6670 bezoekens getrokken buiteh de kassa Pm en 
1547 via de kassa. Een totaal aantal bezpekers van 8217 bezoekers. ForumVertiuur 
heeft een omzet gegenereerd van € 66.435 Deze inkomsten worden vergaard door 
de zaalhuur, doorberekenende personeelskosten, horeca-inkomsten en zaken als het 
gebruik van audiovisuele voorzieningen. Na aftrek van de kosten, zoals de personele 
inzet en inkoop, blijft er een nettowinst over van € 21.854 
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EbucAriE: 
Naast het bestaande educatieve aanbpd van elk van de Fbrumpartniers zijn in 2012 
de eerste cpnstructieve stappen gezet op gebied van een gezamenlijke ForumEdu-
catie. Samen met een aantal van de partners is er een eerste aanzet gemaakt om de 
komende jaren een educatief aanbod op te kunnen bouwen. Zo is het concept van 
het educatieve speelvetd uitgedacht. Dit is een conceptstmctuur waann toekomstige 
ForumEducatieprojecten vormgegeven kunnen worden. 

MEDIAMATCH 
Het MediaMatch-netwerk dat in 2010 door Kunststation C werd opgetuigd, werd in 
het kader van de regeling Cultuureducatie met Kwaliteit weer nieuw leven in geblazen, 
met daarin Biblionet en het Groninger Forum als andere partners. In 2012 is gezamen
lijk geschreven aan een plan op het gebied van mediawijsheid, waarin het educatieve 
speelveld een belangrijke rol speelt. Als de aanvraag wordt gehonoreerd, kunnen we 
de theorie van het educatieve speelveld verder ontwikkelen en in de praktijk gaan 
testen. 

GROTEM/M^KT 
Het Grote-Marktprpject, een samenweri<ingsverband met de Grpninger Archieven iBh 
BikkerRozemarijnTromp, is een voorbeeld van een geslaagd cross-overproject voor 
het ofidenwijs, waarin filmeducatie; cultureel erfgpeden media-educatie eeh centrale 
rol spelen. Bovendien is dit eeri schoplvoorbeeid van educatie op maat, omdat het 
Zernike college actief tJetrokken was bij het yprrtigieveh yah het project. L^ertlngeri 
kregende opdracht om een animatiefilm te maken over eeh historisch aspect van 
de Grpte Markt: Qrn het phdervverpt^bepaleh;deder> zij bnderzpek bij de Grbhingeir 
Archieven. Het gevonden (beeid)materiaal verwerkten zij uiteindelijk in de films. 

CINEKID 
Tijdens dehertstvakahtie vond Cinekid GroningiehplaatS; het film-, televisie- en 
nieuwe mediafestival voor kinderen van 4 tot 14 jaar: inmiddels is het Reuze-mini Me
dialab een vast onderdeel van het festival. I^aastde niini-filnlset was erribgee^ 
interactieve installaties en games te vinden. 



FACTS & FIGURES GRONINGER FORUM/FPRUMIMAGES 2012 

Via kassa Forumlmages 
Film regulier 
Film specials (CmemaOinef, HotDocs, Dwarse films, Qronfngse Njeuvye} 

Film festivals (IFFRIG, Cme Premmres) 

Film (educatie) 

Nonfilm 

totaal kassa 

Buiten kassa Forumimages 
iEurbspriic, pitslageriavdhdl^ 
Sofia's wereld (locatieSynagoge/Grand Theatre) 

;:F!itsdebatten(lbMtie Bibliotheek) 
. PtdjectX-debat (locatie Haren) 

: Oyerig. prograrilhria (debat Oag vah de Groninger Geschledeiiis, 

Makartalrie; minimedialab Noonderionj 

Educatiewcriishbpe op Ibciatie 
Vteriiuur & representatie 

tp^ l ibu j ten kassa 

Totaal Groninger Forum/Forumlmages 2012 

Overige cijfers 
Bezoekers Infocentrum Grote Mari<t 
Nieuwsbriefabonnees 
Volgens sociale media (twltter/facebook) 
Website (visits) 
Website (unieke Ijezoekers) 
Website ipageyiews) 

JM)12 
78-814 
4;515 
9.780 
3:228 
8.059 

104.396 

2.250 
3^470 

100 
250 

4.050 
1.425 
8:217 

1?,762 

124;158 

100.000 
5.872 
7-751 

363,526 

iwiim 
1.273.164 

2011 
•:77.192'1) 

7.674 

84;866 

7.1602) 

91.966 

n;V.t. 
5.233 
5.300 

289.i43 
142.966 

1.162.5^0 

Het filmbezoek steeg van 84.866 in 2011 naar 104.396 in 2012, een stijging van 23%. 
Het aantal bezoekers aan de programmering die Forum op locatie verzorgde of 
waarvan de kaartverkoop via partners werd geregeld, is bijna verdrlevoudigd. In totaal 
bezochten In 2012 ruim 124.000 mensen een activiteit van het Forum, dit is 35% 
meer dan in 2011. Ook digitaal weet het publiek het Forum steeds beter te vinden, 
gerniddelde stijging is 25%: 

ilbezoekersaar^talfilrnrsgulierM^^ 
2) t}ea>ekerscmtai bu i t ^ 
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